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COMARQUES 
LA REHABILITACIÓ DE LA RAMBLA DE FIGUERES 

Deixen el projecte de la Rambla de Figueres 
sobre la taula per intentar un difícil consens 
La proposta, del PP, va tenir el suport de CiU menys Palahí, el Fòrum i el grup mixt 

JOSEP PUIGBERT 
I Figueres.— El grup municipal de CiU 
de Figueres va aconseguir ahir el seu objectiu 
de frenar el projecte de reforma de la Rambla 
de la ciutat. El tema, però, va fer un gir 

La possibilitat de deixar el pro
jecte de la placeta baixa sobre 
la taula va sorgir durant la roda 
de contactes que durant aquesta 
setmana han mantingut els res
ponsables dels tres grups de l'o
posició —PP, Fòrum Cívic i grup 
mixt— amb CiU, representada 
per la candidata Maria Àngels 
Perxas. D'aquesta manera, el PP 
no quedava ni com el bo ni com 
el dolent d'aquesta pel·lícula i 
CiU no mantenia una posició 
tan dràstica com la que va ex
pressar fa una setmana a l'al
calde demanant la retirada del 
projecte fins al proper mandat. 

Mentre que populars, conver
gents i independents reclamaven 
un acord més ampli, els socia
listes ja advertien que serà difícil 
arribar al consens, «perquè du
rant aquests últims tres anys s'ha 
fet un procés del tot transparent, 
s'han cremat moltes hores de 
treball i és una decisió tan ma
durada que és un llejg consi
derable dir que el procés no està 
madur», segons va exposar du
rant el ple la regidora d'Urba
nisme, Montserrat Palma. 

Tots sis grups representats al 
consistori van intervenir en dues 
ocasions en la discussió sobre 
aquest punt, que va durar una 
hora. En el primer torn, es van 
fer unes anàlisis de tipus tècnic, 
mentre que en el segon tom les 
intervencions van ser més po
lítiques. En la primera interven
ció, el portaveu del PP, Gerard 
Camps —que ahir va fer el dis
curs seu més brillant d'aquest 
mandat— va manifestar que el 
seu grup tenia un dilema. «No 
volem ni que hi hagi guanyadors 
ni vençuts. Hem de pensar, me
ditar i baixar el to, i, si tots volem 
que es faci la rambla, hem de 
mirar de trobar el màxim d'a-

inesperat i finalment es va optar per una 
solució intermèdia, deixant el projecte de 
la placeta baixa —el primer que s'havia de 
fer— sobre la taula, per tal d'intentar arribar 
a un acord més ampli entre tots els grups. 

El PP va ser el que va presentar la proposta, 
que va tenir el suport de CiU —^̂ amb l'abs
tenció de Martí Palahí—, el Fòrum i el 
grup mixt, mentre que el PSC i ÉRC van 
votar-hi en contra. 

El ple d'ahir va provocar molta expectació a Figueres. Foto: JOSEP PUIGBERT. 

cord», va dir Camps abans d'a
nunciar la proposta finalment 
aprovada. Per la seva banda, 
Montse Palma va dir que el seu 
grup no es mouria «d'allí on ha 
estat sempre», és a dir, iniciar 
les obres de la placeta baixa en 
aquest mandat. 

La intervenció més política i 
amb un contingut crític més alt 
va ser la del portaveu del PSC, 
Martí Sans, que després de re
passar la «coherència» mostrada 
per tots els grups de l'oposició 
va carregar durament contra el 

soci majoritari de govern (CiU) 
dient que el seu canvi de posició 
en el tema «ha estat un intent 
de retardar el projecte de la 
Rambla perquè la lectura que 
es fa al carrer és que es vol evitar 
que Armangué inauguri l'obra». 

La regidora i futura candidata 
de Convergència i Unió, Maria 
Àngels Perxas, va contestar amb 
çontundència: «Vostè ha fet un 
judici d'intencions clar i net, sen
se saber què és el que nosaltres 
pensem. I si portem les coses 
en aquest terreny, eii. comptes 

d'anar endavant anirem enda
rrere.» Aquest va ser el primer 
assalt del que es preveu que serà 
un llarg combat preelectoral en
tre els dos grups majoritaris del 
govern. 

El regidor de Convergència 
i Unió Martí Palahí va ser l'únic 
que es va abstenir a l'hora de 
votar si el temaes deixava sobre 
la taula. Martí Palahí estava dis
posat a votar a favor de l'execució 
de les obres i, per tant, contra 
l'opinió manifestada per la resta 
del seu grup. 

El ple més ple 
j.p 

M El ple que es va celebrar ahir 
va ser, sense cap mena de dubte, 
el que ha aixecat més expectació 
d'aquest mandat. El regidor de 
CiU Jordi Cuadras va posar l'e
moció inicial arribant deu minuts 
tard. En principi, s'especulava 
que no hi assistiria perquè era 
fora de viatge, però finalment 
hi va ser, va esperar la discussió 
del punt referent a la Rambla 
—el número 13 d'un total de 
25— i va tomar a marxar al seu 
lloc de vacances. 

El regidor d'UDC Albert Do
mínguez va ser l'únic absent. En
tre el públic, més d'un centenar 
de persones feien petita la sala 
de plens. Representació de tots 

els partits polítics, amb majoria 
aclaparadora de Convergència 
Democràtica de Catalunya. 

Precisament, la resposta de la 
candidata Perxas a Sans, i l'úl
tima intervenció del portaveu 
popular, Gerard Camps, per cri
ticar el PSC, van ser les úniques 
que vari arrencar aplaudiments, 
provinents, els dedicats al po
pular, d'alguns propietaris d'e
dificis de la Rambla. 

Els botiguers i representants 
de les associacions de veïns de 
la zona van deixar anar algun 
tímid xiulet durant l'hora d'ex
posicions —no es pot parlar de 
discussió, perquè totes les in
tervencions van ser en un to 
moderat. 

La mobilització juvenil 
J.P. 

H La intervenció més dura del 
ple d'ahir no va ser pel tema 
Rambla, sinó que va ser la pro
tagonitzada per una cinquantena 
de joves d'entitats locals, que 
va posar punt final a la sessió 
plenària. Després dels precs i 
preguntes, Mireia Guerrero, en 
representació d'onze entitats 
que han demanat la dimissió del 
regidor de Joventut, Josep Fer-
nàridez, va llegir un text con
tundent i crític contra la seva 
gestió. El discurs demanava en 
diferents ocasions que Femàn-
dez plegués. «La por existebc al 
consell municipal de la joventut, 
por a la pèrdua de subvencions, 
por a l'amenaça de la privatit-

zació de serveis que se'ns ofe
reixen, por per les reiterades re
ferències a la dissolució del ma
teix consell, por d'enfrontar-se 
a un senyor que ha convertit un 
òrgan de l'Ajuntament en el seu 
vedat privat», va llegir Guerrero. 
En la seva intervenció, va fer 
referència a la polèmica origi
nada pel cobrament de 200.000 
pessetes a l'entitat Mifas per l'or
ganització d'un concert al pa
velló i a la contractació dels mo
nitors del casal d'estiu. La in
tervenció finalitzava amb 14 pre
guntes dirigides a Femàndez, 
però l'alcalde, en nom del re
gidor, va dir que les contestaria 
en un consell municipal de jo
ventut que es farà urgentment. 

MARTÍ SANS 

PSC 

«El consens passa per la creació 
d'un bonclima polític, que és 
just el contrari del que es fa 

avui en aquesta casa» 
• • • 

MONTSERRAT PALMA 

PSC 

«La ciutadania demana 
participació, i en aquest n'hi ha 
hagut; i ara la ciutadania no vol 
que el tema quedi obert per no 

fer gaire res més» 
- • • • 

MARIA ÀNGELS PERXAS 

au 
«Considerem que s'ha de fer un 

projecte únic i global que 
permeti contemplar sencera la 

reforma de la Rambla» 
• • • 

GERARD CAMPS 

- PP 

«Si amb el tren vam arribar al 
consens, també ho podem fer 

amb la Rambla» 
• 

«Si el PSC hi hagués votat a 
favor l'any 1994, ara ja estaria 

fet i no discutiríem» 
• • • 

ALFONS ROMERO 
Fòrum Cívic 

«Els problemes han començat 
quan la ciutadania s'ha 

manifestat, i que parli la gent 
ens hauria d'alegrar» 

• 

«S'ha de deixar la majoria de 
• gestió, que es veu que no és 

tanta, i escoltar la majoria que 
hi ha al carrer» 

• 

«Avui, el fris del monument a 
Monturiol es crivella i aquest 
Ajuntament discuteix sobre ei 

sexe dels àngels. Els panots 
s'esquerden, i hi posen la fira 

del vi» 
• • • 

PERE PRATS 

ERC 

«Demanaria, per 
responsabilitat, que es donés 
suport al projecte, per evitar 

que es converteixi en el segon 
problema que té la ciutat 
després del pas a nivell. 

Figueres no s'ho mereix» 
• • • 

ALBERT BLASCO 
Grup Mixt 

«Abans de decidir què posem 
a la placeta baixa i a la Rambla, 
s'hauria de decidir què hi volem 

fer, perquè un parell de fires 
" i balls a l'any no justifiquen 

inversions tan importants» 
• 

«Considero essencial fer al 
màxim de vianants tot l'àmbit 

de la Rambla, i la placeta baixa 
augmenta l'espai de circulació» 
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